
 Rada Miejska w Śremie 
ul. Plac 20 Października 1 
       63 – 100 Śrem 

 

        PAOOR.0002.6.2023.KZ 
 

PROTOKÓŁ NR XLVII/2023 
z XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie 

odbytej 18 września 2023 r.  w godz. 14:00 – 15:35 
w sali 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 18 września 2023 r. o godz. 14:00, a zakończono 

o godz. 15:35 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

• Radny Tomasz Jakuszek – nieobecny usprawiedliwiony, 

• Radny Piotr Rojek opuścił salę obrad o godz. 14:49. 
 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Baum Sławomir – Radca Prawny, 
2. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik Pionu Gospodarowania Przestrzenią 

i Środowiskiem (PPS), 
3. Brukarczyk Hanna – Sekretarz Gminny Śrem, 
4. Cicharski Daniel – Prezes Śremskiego Sportu Sp. z o.o., 
5. Lewandowski Adam – Burmistrz Śremu, 
6. Lewandowski Krzysztof - Skarbnik Gminy Śrem, 
7. Marcin Niewiński– Dyrektor ds. produktów i rozwoju w Śremskich 

Wodociągach Sp. z o.o., 
8. Mielcarek Robert – Naczelnik Pionu Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej 

(PRK), 
9.  Sobieraj Dorota - Główna Księgowa w Śremski Sport Sp. Z o.o. 
10. Sury - Walterowicz Monika – Główna Księgowa w Przedsiębiorstwie 

Gospodarki Komunalnej w Śremie Sp. z o.o.; 
11. Świdurska Maria – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie 

(OPS), 
12. Tomczak Donat – Naczelnik Pionu Skarbu Gminy (PSG), 
13. Wojna Paweł - Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 

w Śremie Sp. z o.o.,  
14. Żeleźny Bartosz – Zastępca Burmistrza Śremu, 
15. Mieszkańcy,  
16. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 
(Zawiadomienia o sesji Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 
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Przed rozpoczęciem Sesji Przewodnicząca Rady Katarzyna Sarnowska oddała głos 
Burmistrzowi Śremu Adam Lewandowski, który poprosił wszystkich o powstanie 
i uczczenie minutą ciszy zmarłego 13 września br. w Ohio w USA, Honorowego 
obywatela Śremu, prof. Tadeusza Malińskiego. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie - Katarzyna Sarnowska 
otwierając XLVII sesję Rady Miejskiej, powitała radnych, Burmistrzów, Panią 
Sekretarz, Pana Skarbnika Gminy, pracowników Urzędu, Prezesów gminnych 
spółek, gości przybyłych na sesję Rady, media oraz mieszkańców gminy 
biorących udział w sesji on-line. 
 W dalszej kolejności stwierdziła, że na sali jest obecnych 20 radnych, 
a więc Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosiła o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie – Katarzyna Sarnowska 
poinformowała, że porządek obrad został radnym przekazany drogą 
elektroniczną wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu. 

 Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są propozycje zmiany porządku 
obrad? 

Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku obrad XLVII sesji Rady. 
 
Porządek obrad został przyjęty w następującej wersji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Informacja o wynikach finansowych i działalności spółek gminnych w 2022 

roku. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Poprawa 
dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną 
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pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania - EDYCJA III" w ramach 
Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021 - 2027; 

b) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Śremie; 

c) w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Psarskie; 
d) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Modrzewiowej we wsi Psarskie; 
e) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Kasztanowej we wsi Psarskie; 
f) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w mieście Śrem; 
g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego w Zbrudzewie w rejonie ul. Brylantowej 
i Perłowej oraz ul. Ametystowej i Daktylowej; 

h) zmieniający uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Ogrodowej w Nochowie; 

i) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 537/2, 
obręb Śrem; 

j) zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2023 rok; 

k) zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 

l) w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika 
bez dalszego biegu; 

m) w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika 
bez dalszego biegu; 

n) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej celem przeprowadzenia 
głosowania w wyborach ławników; 

o) w sprawie wyboru ławnika sądowego. 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
8. Zamknięcie sesji. 

 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół 

z XLVI sesji Rady Miejskiej w Śremie był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi 
Rady. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 
że protokół zostaje przez Radę przyjęty bez odczytywania. 
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Ad. 4. Informacja o wynikach finansowych i działalności spółek gminnych w 2022 
roku. 
Naczelnik PRK, Robert Mielcarek zreferował informację w oparciu o załączony 
materiał. 
(Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad. 5. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Poprawa dostępu 
do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na 
terenie MOF Poznania - EDYCJA III" w ramach Programu Fundusze 
Europejskie dla Wielkopolski 2021 - 2027; 

Burmistrz Adam Lewandowski słowem wstępu powiedział, że jest to kolejny 
projekt realizowany w ramach Metropoli Poznań. 
Następnie Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Poprawa dostępu do usług 
społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF 
Poznania - EDYCJA III" w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski 2021 – 2027. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 529/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
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(Uchwała 529/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
b) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Śremie; 
Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały. Zgłosiła również 
autopoprawkę dot. § 3 załącznika do projektu uchwały, który otrzymuje 
brzmienie: „Członkowie Zespołu są odwoływani przez Burmistrza w drodze 
zarządzenia, na wniosek Przewodniczącego Zespołu Interdyscyplinarnego”. 
(Autopoprawka stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały wraz z autopoprawką 
Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Śremie wraz z autopoprawką. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 530/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 530/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
 
 

c) w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Psarskie; 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Psarskie  

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 531/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie.  
(Uchwała 531/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
 
 

d) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Modrzewiowej we wsi Psarskie; 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie zmiany przebiegu ulicy Modrzewiowej we wsi Psarskie.  

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 532/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie.  
(Uchwała 532/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
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e) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Kasztanowej we wsi Psarskie; 

Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie zmiany przebiegu ulicy Kasztanowej we wsi Psarskie. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 533/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 533/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
 
 

f) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów położonych w mieście Śrem; 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że podczas wyłożenia planu nie zgłoszono uwag, a bilans finansowy dla Gminy 
jest neutralny. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów położonych w mieście Śrem. 

WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 

Uchwała 534/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 534/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 
 

g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w Zbrudzewie w rejonie ul. Brylantowej i Perłowej 
oraz ul. Ametystowej i Daktylowej; 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że podczas wyłożenia planu nie zgłoszono uwag, a bilans finansowy dla Gminy 
jest dodatni ze wzg. m.in. na przewidziane wpływy z podatku od nieruchomości. 
 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w Zbrudzewie w rejonie ul. Brylantowej i Perłowej 
oraz ul. Ametystowej i Daktylowej. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
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Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 535/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie.  
(Uchwała 535/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
 
 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. Ogrodowej 
w Nochowie; 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że podczas wyłożenia planu nie zgłoszono uwag, a bilans finansowy dla Gminy 
jest neutralny. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
  
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. Ogrodowej w Nochowie. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 536/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 536/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
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i) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr ewid. 537/2, obręb 
Śrem; 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki o nr ewid. 537/2, obręb Śrem. 

WYNIKI: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański 
(ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 537/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie.  
(Uchwała 537/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
 
 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 
rok; 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały.  
Następnie Burmistrz, Adam Lewandowski dodał, że kwota 16 068 000,00 zł 
są to dodatkowe środki wyrównujące (ale nie w całości), subwencję ogólną, 
która gminie Śrem zgodnie z przepisami przynależała.   Decyzja w jakiej wysokości 
środki te zostały przyznane była podjęta w oparciu o 3 kryteria: po pierwsze 
straty w PIT, drugie kryterium dotyczyło zasięgu działalności prowadzonej, 
natomiast trzecie kryterium zależało od inwestycji prowadzonych na terenie 
gminy. W projekcie uchwały nie zostały uwzględnione jeszcze dwie sprawy tj.: 

1) nagrody dla nauczycieli z okazji 250-lecia Komisji Edukacji Narodowej. 
Został wydany zły komunikat, w którym, podano, że na jedną osobę 
przypada 1250 zł, jednakże kwota ta nie uwzględniała ZUS-u oraz innych 
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pochodnych, stąd interwencja samorządów. Do 14 października 
samorządu mają otrzymać kwotę, która uwzględni wszystkie zmienne. 

2) w piątek została podjęta decyzja w ramach rządowego programu 
dla terenów popegeerowskich, gdzie otrzymamy 2 mln zł. Środki zostaną 
przeznaczone na drogę w Krzyżanowie oraz w Ostrowie, a w budżecie 
zostaną uwzględnione, gdy otrzymamy promesę, czyli prawdopodobnie 
w październiku. 
 

 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Marek Basaj zapytał, czy dotacja w kwocie 120 000,00zł dla WOPR-u 
na zakup łodzi jest wystarczająca oraz czy kwota ta została uzgodniona 
z WOPR- em? Zapytał również, jaki jest powód zmniejszenia nakładu 
finansowego na przebudowę świetlicy wiejskiej w Pyszącej? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że po pierwsze jest wolny rynek 
i można zakupić łódź zarówno za 100 000 zł jak i za 150 000 zł. Kwota 120 000 zł 
została uzgodniona z Zarządem WOPR-u i stwierdzono, że będzie 
to wystarczająca suma środków na ten cel. Natomiast jeżeli chodzi o środki 
na modernizację świetlicy wiejskiej w Pyszącej zmiana wynika z zakresu robót 
oraz kosztorysu. 
Radny Artur Konon zapytał, skąd pochodzą środki zwiększające dochód gminy? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że wyrównanie subwencji pochodzi 
z Ministerstwa Finansów, natomiast środki na powstanie Centrum Usług 
Społecznych pochodzą z budżetu Wojewody.  
Dyskusje zakończono. 
  
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok. 

WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 
(NIEOBECNI), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
(PRZECIW), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
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(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 538/XLVII/2023 większością głosów „ZA” została podjęta.  
(Uchwała 538/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 
 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały. Zgłosił również 
autopoprawkę dot. zmian w załączniku nr 1 oraz 2 do projektu uchwały, 
wynikającą z potrzeby wprowadzenia dwóch nowych zadań. 
(Autopoprawka stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
 
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że w minionym tygodniu zostało podpisane 
porozumienie, w ramach Metropoli Poznań, na mocy którego wszystkie gminy 
otrzymają środki, stąd nie ma potrzeby ogłaszania konkursów, czyli środki 
są pewne. Adaptacja gminy do zmian klimatu dotyczy Rynku, Ogrodu Róż oraz 
czterech lub pięciu obszarów zielonych na terenie gminy nad którymi jeszcze 
pracujemy – będą to tzw. parki kieszonkowe. Drugie dopisane zadanie w ramach 
autopoprawki to rozbudowa sieci rowerowej w gminie. W grudniu jesteśmy 
zobowiązaniu złożyć dwa projekty na ścieżki: 

1) od restauracji Tropikana do Grzymysławia, ponieważ jest bardzo dużo 
wniosków mieszkańców; 

2) od ul. Piłsudskiego (mostu) w kierunku ul. Matuszewskiego, aż się połączy 
z ul. Kajetańczyka. 

 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Śrem na lata 2023 – 2033 wraz z autopoprawką. 

WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 
(NIEOBECNI), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
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(PRZECIW), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 539/XLVII/2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała 539/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 
 

l) w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego 
biegu; 

Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, że zgłoszono 
autopoprawkę do projektów uchwał z pkt: l oraz m polegającą na aktualizacji 
podstawy prawnej w zakresie zmian ustawy Prawo o ustroju sądów 
powszechnych, poprzez dodanie poz. 1606. (Autopoprawka stanowi załącznik nr 
17 do protokołu) 
 
Salę obrad opuścił Radny Piotr Rojek. 
 
Następnie Przewodnicząca Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
do sądów powszechnych, Barbara Ratajczak, przedstawiła opinię zespołu z dnia 
8 sierpnia 2023 r. na temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia 
przez nich wymogów określonych w ustawie. Zespół zaopiniował 1 kandydatkę 
pozytywnie, a dwie kandydatury proponuje pozostawić bez dalszego biegu. 
(Opinia Zespołu opiniującego kandydatów na ławników do sądów powszechnych 
z dnia 8 sierpnia 2023 r. na temat kandydatów na ławników, w szczególności 
spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie stanowi załącznik nr 18 
do protokołu) 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
W związku z opuszczeniem sali obrad przez Radnego Piotra Rojka, 
Przewodnicząca Rady zarządziła ponowne sprawdzenie kworum. Stwierdziła, 
że na sali jest 19 Radnych, w związku z powyższym Rada jest władna 
do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu 
wraz z autopoprawką. 
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WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 
(NIEOBECNI), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 540/XLVII/2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała 540/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
 
 

m) w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego 
biegu; 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że autopoprawka dot. dopisania 
w podstawie prawnej ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych, poz. 1606 
dotyczy również tego projektu uchwały.  
 
Następnie otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu 
wraz z autopoprawką. 

WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 
(NIEOBECNI), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 541/XLVII/2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
 (Uchwała 541/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 
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n) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej celem przeprowadzenia 
głosowania w wyborach ławników; 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zwróciła się do klubów radnych 
o wytypowanie swojego kandydata do pracy w Komisji Skrutacyjnej. 

Radna Barbara Ratajczak – Przewodnicząca klubu radnych KW Adama 
Lewandowskiego zgłosiła radną Żanetę Koch, która wyraziła zgodę na pracę 
w Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Tomasz Wojna – Przewodniczący klubu radnych KW PiS, zaproponował 
radną Martynę Wachowiak, która wyraziła zgodę na pracę w Komisji 
Skrutacyjnej. 

Radny Piotr Mulkowski – Przewodniczący klubu radnych KWW Piotra 
Mulkowskiego zaproponował radnego, Cezarego Strzelca, który wyraził zgodę na 
pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o uzupełnienie projektu uchwały o te trzy 
nazwiska. Następnie zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej celem przeprowadzenia głosowania 
w wyborach ławników. 

WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 542/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie.  
(Uchwała 542/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

Komisja Skrutacyjna wyłoniła spośród siebie Przewodniczącego, którym została 
radna Żaneta Koch. 

 
o) w sprawie wyboru ławnika sądowego. 

Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, że wraz 
z materiałami na sesję radni otrzymali Postanowienie proceduralne w sprawie 
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sposobu głosowania w wyborach na ławników. Następnie zapytała, czy są jakieś 
uwagi/pytania do tego postanowienia? 
Radni uwag/pytań nie zgłosili. 
(Postanowienie   proceduralne w sprawie sposobu głosowania w wyborach 
ławników na kadencję 2024-2027 stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

 
Następnie Rada przystąpiła do głosowania w sprawie przyjęcia postanowienia 
proceduralne w sprawie sposobu głosowania w wyborach na ławników. 

Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Rada w głosowaniu 19 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła ww. postanowienie 
proceduralne. 
 

Następnie Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przeprowadzenia tajnego 
głosowania. Przewodnicząca Komisji Żaneta Koch kolejno wyczytywała Radnych 
obecnych na sesji, którym przekazywane były karty do głosowania 
ostemplowane pieczęcią Rady. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach celem przeliczenia głosów 
przez Komisję Skrutacyjną. 

Po przerwie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Żaneta Koch odczytała 
protokół z tajnego głosowania, w którym Komisja stwierdziła, że: 
1. Liczba radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania:  19 
2. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania:         19 
3. Liczba kart wyjętych z urny:        19 
4. Liczba kart nieważnych:        0 
5. Liczba głosów nieważnych:        1 
6. Liczba głosów ważnych oddanych na Donatę Helenę Jurgę  18 
7.Donata Helena Jurga uzyskała więcej głosów za wyborem niż przeciw wyborowi 
i została wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego w Śremie. 
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(Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania oraz listą Radnych 
biorących udział w głosowaniu, stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Sarnowska poinformowała, że do projektu 
uchwały zgłoszono autopoprawkę w sprawie aktualizacji podstawy prawnej 
w zakresie zmian ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych, poprzez 
dodanie poz. 1606.  (Autopoprawka stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 
Następnie poinformowała, że do projektu uchwały wpisuje się dane osoby, która 
została wybrana na ławnika.  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie wyboru ławnika sądowego wraz z autopoprawką oraz uzupełnionymi 
danymi osoby wybranej. 

Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (NIEOBECNI), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), 
Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (NIEOBECNI), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), 
Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Uchwała 543/XLVII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 543/XLVII/2023 stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 
 
 
Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, że:  

1. Informacja o wynikach finansowych i działalności spółek gminnych w 2022 
roku. 

2. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Śrem za I półrocze 2023 
roku i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej.  
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3. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Śremskiego 
Ośrodka Kultury, Muzeum Śremskiego i Biblioteki Publicznej za I półrocze 
2023 r.  

nie została Radnym przedłożona, ponieważ 20 kwietnia 2023 r. Prezydent 
podpisał Ustawę z dn. 26.01.2023 r. o zmianie ustaw w celu likwidowania 
zbędnych barier administracyjnych i prawnych, która nowelizuje 16 aktów 
prawnych w tym ustawę o finansach publicznych oraz ustawę o Regionalnych 
Izbach Obrachunkowych, co spowodowało, że ww. informacje nie zostały 
sporządzone. 
Następnie poinformowała, że do Zespołu Obsługi Rady wpłynęły pisma, które 
Radnym na bieżąco są przekazywane oraz w między czasie wpłynął jeszcze 
Protokół z posiedzenia Rady Seniorów.  
 
Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch przedstawiła 
radnym następujące dokumenty: 

• protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 
29 sierpnia 2023 r. w SP 4 im. Marii Konopnickiej w Śremie oraz w SP im. 
Gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bodzyniewie w zakresie 
przygotowania ww. placówek oświatowych przed rozpoczęciem roku 
szkolnego – nie stwierdzono nieprawidłowości; 

• protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 
1 września 2023 r. w Urzędzie Miejskim w zakresie wybranych przetargów 
zrealizowanych w I półroczu 2023 r. – nie stwierdzono nieprawidłowości.  

(Ww. protokoły stanowią załączniki: nr 27 i 28 do protokołu) 
 

Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby 
zabrać głos w bieżącym punkcie obrad? 

Radny Piotr Mulkowski stwierdził, że już 3 kadencję, przy okazji nazewnictwa ulic 
w Psarskim, warto wziąć pod uwagę Braci Barskich, ponieważ cały czas są oni 
pomijani, a z Psarskiego pochodzą. Uruchamiane są ronda i ulice osób, które 
są kompletnie nie związane ze Śremem, a są 3 osoby, które miały wpływ na to 
co się w państwie w bieżącym czasie działo, a cały czas są pomijani 
w nazewnictwie. 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, dlaczego w Biuletynie Informacji Publicznej 
nie jest zamieszczany rejestr umów i umów zleceń? 
Sekretarz Hanna Brukarczyk, odpowiedziała, że od 1 stycznia 2024 r. 
ma być Centralny Rejestr Umów i Rejestr Zleceń. Aktualnie czekamy 
za możliwością prowadzenia tego rejestru. 
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Radna Barbara Ratajczak odczytała pismo stworzone przez Klub Radnych KWW 
Adama Lewandowskiego, stosunkujące się do wypowiedzi Radnego Grzegorza 
Wiśniewskiego na łamach lokalnej prasy: 

„Jesteśmy zniesmaczeni wypominaniem Radnym przez Pana Grzegorza 
ich wieku. Przypominamy Panu, iż osoby te zostały wybrane w prawomocnych 
wyborach. Radni naszego Klubu biorą udział w częstych spotkaniach, na których 
wyjaśniamy sobie wszelkie sporne kwestie i wypracowujemy kompromis, 
dlatego, też z Naszej strony na sesjach nie dochodzi do zaciętej dyskusji, które 
i tak by już niczego nie wniosły.  

Długość trwania sesji nie jest zależna od Pana Burmistrza, a od Nas 
przedstawicieli śremskiego społeczeństwa pod kierownictwem Przewodniczącej, 
która przez 4 kadencje nie odebrała żadnemu z Radnych głosu i dała możliwość 
swobodnego wypowiadanie się.  

Broniąc również działalności Burmistrza, trudno Jego pracę nazwać 
trwaniem. Gmina rozwija się systematycznie przy ogromnym zaangażowaniu 
Włodarza.” 
 
Następnie Radny Grzegorz Wiśniewski ustosunkował się do wypowiedzi Radnej 
Barbary Ratajczak. Stwierdził, że jeżeli chodzi o drugą część pisma odczytanego 
przez Radną dot. pracy Burmistrza, każdy ma prawo do swojej opinii. Natomiast 
jeżeli chodzi o kwestię wieku to odpowiadał tylko na pytania zadawane przez 
redaktora. Dodał, że w dalszej części wywiadu było napisane, że ceni On osoby 
starsze dlatego że, mają bardzo duże doświadczenie samorządowe. 
Radny Marek Basaj zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza, aby wykoszono 
pobocza ul. Gostyńskiej na odcinku od ul. Staszica do restauracji McDonald’s, 
ponieważ rosną tam chwasty do kolan jak i wyższe, a świadczy to źle o czystości 
i porządku w Naszym mieście. Poprosił również o ustawienie w tej okolicy koszy 
na śmieci, bo nie ma na tym odcinku żadnego kosza na śmieci, a z pewnością by 
się przydał. Zapytał również Pana Burmistrza, czy w związku z budową amfiteatru 
na jeziorem odszkodowanie, które miało zostać wypłacone gminie, już wpłynęło, 
a jeżeli tak to w jakiej wysokości? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o odszkodowanie 
to sprawa jeszcze jest w toku i pieniądze na razie do gminy nie wpłynęły. 
Natomiast jeżeli chodzi o ul. Gostyńską to WZDW zostało poinformowane 
o problemie i poproszone o uprzątniecie terenu. Gmina nie może wykosić sama 
tego terenu, ponieważ nie jest to droga gmina.  
Radny Rafał Wachowiak zwrócił uwagę, iż w ubiegłym tygodniu miały miejsce 
dwa zdarzenia przy skrzyżowaniu ul. Staszica i Grunwaldzkiej, w których 
poszkodowane zostały dzieci uczęszczające do pobliskich szkół. Stwierdził, 
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że to skrzyżowanie jest bardzo trudne i niebezpieczne. Zapytał, czy gmina ma 
jakiś plan na poprawę bezpieczeństwa w tym zakresie? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że są prowadzone intensywne 
rozmowy z jedną z firm, która jest w tamtej okolicy zlokalizowana.  
Radny Marek Basaj poruszył jeszcze jeden temat związany z BIP, ponieważ 
zwrócili się do niego mieszkańcy, którzy byli zainteresowani odpowiedzią 
na interpelację Radnego Grzegorza Wiśniewskiego dot. boisk sportowych, gdzie 
miały zostać zamieszczone dokumenty w tej sprawie, ale w BIP jest informacja, 
że można się zapoznać z dokumentami w Urzędzie. Natomiast osoby, które 
interweniowały do niego stwierdziły, że nie chcą być zidentyfikowane z imienia 
i nazwiska by nie czuć presji na swojej osobie. Zapytał jeszcze, o środki 
z Polskiego Ładu jakie, gmina ma otrzymać na drogi w Krzyżanowie i Ostrowie, 
mianowicie jaki zakres realizacji tych przedsięwzięć jest planowany? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogi 
to przyszykuje pisemną informację, ponieważ w szczegółach nie pamięta. 
Natomiast jeżeli chodzi o BIP to zostanie uzupełnione. Dodał też, że dziwi się 
takiej opinii ludzi, ponieważ nikt na mieszkańcach żadnej presji nie wybiera, 
a jeżeli ktoś pyta to odpowiadamy na wszystko. 
Radny Rafał Wachowiak dopytał czy w kwestii bezpieczeństwa ul. Staszica 
i Grunwaldzkiej prowadzone są rozmowy czy jest jakiś konkretny termin 
na poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie ma terminu. Dodał, że cały 
czas jest wystawiony przetarg na parking, który jest własnością Odlewni Żeliwa. 
Gmina już dwóm firma wystawiła warunki zabudowy, ponieważ 
tam nie ma mpzp, ale trudno określić czy któryś z zainteresowanych zdecyduje 
się na transakcję.  Wiążących terminów nie ma. 
 
Dyskusje zakończono. 
 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XLVII sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 15:35 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
              Katarzyna Sarnowska 
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Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
2. Zawiadomienia o sesji XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
3. Informacja o wynikach finansowych i działalności spółek gminnych w 2022 

roku. 
4. Uchwała nr 529/XLVII/2023 w sprawie przystąpienia gminy Śrem 

do projektu pn. "Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających 
rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania - EDYCJA III" 
w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021 – 2027. 

5. Autopoprawka do uchwały nr 530/XLVII/2023. 
6. Uchwała nr 530/XLVII/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania 

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Śremie. 
7. Uchwała nr 531/XLVII/2023 w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi 

Psarskie. 
8. Uchwała nr 532/XLVII/2023 w sprawie zmiany przebiegu ulicy 

Modrzewiowej we wsi Psarskie. 
9. Uchwała nr 533/XLVII/2023 w sprawie zmiany przebiegu ulicy 

Kasztanowej we wsi Psarskie.  
10. Uchwała nr 534/XLVII/2023 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w mieście Śrem. 
11. Uchwała nr 535/XLVII/2023 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Zbrudzewie 
w rejonie ul. Brylantowej i Perłowej oraz ul. Ametystowej i Daktylowej. 

12. Uchwała nr 536/XLVII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Ogrodowej w Nochowie. 

13. Uchwała nr 537/XLVII/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 
o nr ewid. 537/2, obręb Śrem. 

14. Uchwała nr 538/XLVII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2023 rok. 

15. Autopoprawka do uchwały nr 539/XLVII/2023. 
16. Uchwała nr 539/XLVII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033.   
17. Autopoprawka do uchwały nr 540/XLVII/2023 oraz uchwały 

nr 541/XLVII/2023. 
18. Opinia Zespołu opiniującego kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych z dnia 8 sierpnia 2023 r. na temat kandydatów 
na ławników, w szczególności spełnienia przez nich wymogów określonych 
w ustawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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19. Uchwała nr 540/XLVII/2023 w sprawie pozostawienia zgłoszenia 
kandydata na ławnika bez dalszego biegu. 

20. Uchwała nr 541/XLVII/2023 w sprawie pozostawienia zgłoszenia 
kandydata na ławnika bez dalszego biegu. 

21. Uchwała nr 542/XLVII/2023  w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 
celem przeprowadzenia głosowania w wyborach ławników. 

22. Postanowienie   proceduralne w sprawie sposobu głosowania w wyborach 
ławników na kadencję 2024-2027 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

23. Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania oraz listą 
Radnych biorących udział w głosowaniu. 

24. Autopoprawka do uchwały nr 543/XLVII/2023. 
25. Uchwała nr 543/XLVII/2023 w sprawie wyboru ławnika sądowego. 
26. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
27. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

29 sierpnia 2023 r. 
28. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

1 września 2023 r. 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


